
P R O T O K Ó Ł 
z  posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i  BudŜetu  

        z dnia  28  grudnia   2010r. 
 
 
 W zebraniu   udział  wzięli członkowie Komisji  wg załączonych  list  obecności. 
Ponadto w zebraniu  uczestniczyli:  Przewodnicząca  Rady Gminy p. Marta Grabińska ,  
Wiceprzewodniczący  Rady Gminy p. Grzegorz Grzesiakowski,  Wójt Gminy p. Ireneusz 
Demianiuk,  Skarbnik Gminy p. Teresa Maksymiuk. 
 
 Przewodniczący Komisji  radny Tomasz  Weremczuk  otworzył zebranie witając 
wszystkich przybyłych. 
Poinformował, iŜ tematem spotkania  jest  :  
- projekt budŜetu gminy na 2011 rok – analiza zaplanowanych inwestycji 
- zmiana budŜetu gminy na 2010 rok. 
 
Następnie głos zabrała Skarbnik Gminy – przedstawiła proponowane zmiany w budŜecie 
gminy na 2010rok. 
-  brakuje środków  na odśnieŜanie, ok.  8 tys. zł. pokryjemy z remontów dróg 
-  odbył się  spis  powszechny, pracownicy  otrzymali dodatki spisowe z potrąceniem  ZUS  
    i funduszu pracy  ale po wyjaśnieniach naleŜy  wypłacić im te pieniąŜki, 
-  mamy podpisane porozumienie z Gminą Radzyń i Wohyń odnośnie zakupu samochodu  
   straŜackiego do Przegalin DuŜych, studium wykonalności jest przygotowane, część       
   naleŜności  przypadającą dla nas zapłaciliśmy  ale  jako lider  musimy pokryć całość  kosztu     
   a potem będzie zwrot. 
 
Pan Wiesław Orłowski -  sprawa zapłaty straŜakom z Brzozowego Kąta odśnieŜającym teren 
naszej gminy – otrzymują ekwiwalent  w takiej wysokości jak za udział w akcji p. poŜ., jest to 
trochę  mało  za  pracę  w nocy i w takich warunkach, czy nie moŜna by było  im trochę 
podwyŜszyć. 
 
Wójt Gminy – gospodarstwo komunalne ,wniosek  na zakup sprzętu – otrzymaliśmy  z 
Agencji  odpowiedź, Ŝe na spółki gdzie jedynym udziałowcem jest Urząd Gminy – jednostka 
samorządu  terytorialnego dofinansowanie nie naleŜy się, napisaliśmy odwołanie i czekamy. 
 
Pan Andrzej Kowalczuk – pytania do projektu budŜetu  
1/dokumentacja na wodociąg obejmuje tylko główną nitkę czy teŜ i przyłącza? 
2/ zacieki na hali sportowej – co z gwarancją, zacieki w budynku Urzędu Gminy 
    oraz wygląd USC? 
3/ radca prawny -  odbyły się juŜ 2 sesje ale myśmy go jeszcze nie poznali, uwaŜam, Ŝe 
powinien być tutaj z nami, gdyŜ czasami zdarzają się róŜne sytuacje i trzeba pewne rzeczy 
wyjaśnić. 
 
Wójt Gminy – jeśli chodzi o dokumentację na wodociąg  to projekt  trzeba  zrobić na całość 
tj. sieć główna i przyłącza i jest to nasz koszt, całość dokumentacji naleŜy do nas a potem to 
juŜ  rozmawiamy o wykonaniu.  Przyłącza są kosztem niekwalifikowanym, kosztują nas duŜo, 
stosujemy wpłaty od mieszkańców  ale resztę i to nie małą  dokłada  gmina. 
Hala sportowa – usterki zgłaszane są cały czas,  wykonawca poprawia to wszystko jak na 
razie w ramach pierwszej gwarancji. 
Pan Andrzej Kowalczuk – trzeba coś z tym zrobić, raz a dobrze. 



 
Wójt  Gminy – na wiosnę trzeba zawołać jeszcze raz  inspektora nadzoru , wykonawcę 
głównego oraz  wykonawcę dachu  i zobaczyć to jeszcze raz,  być moŜe trzeba  rozebrać 
kawałek tego dachu . Gwarancja jeszcze  jest. 
Woda tam  teraz  przecieka , miałem takie zgłoszenie i muszę przekazać to do wykonawcy. 
Remont budynku Urzędu Gminy -  trzeba znaleźć środki w budŜecie, poczekać na lepsze 
warunki i robić. 
Wystrój USC – moŜe znajdziemy jakieś środki  z ciągu roku. 
Co do dachu to musimy zdecydować  czy robić to papą czy teŜ  zrobić krokwie i połoŜyć 
blachę. 
 
Przewodniczący Komisji – naleŜałoby sprawę przemyśleć i jeŜeli jest taka potrzeba po 
pociągnąć kilka pustaków w górę i rozbudować ten budynek. 
 
Wójt Gminy – na rozbudowę potrzebna  jest dokumentacja, ale uwaŜam, Ŝe papa to nie juŜ co 
tego lepić. Zrobić ten dach na zgłoszenie a  środki musimy znaleźć. 
Radca prawny – uwaŜam, Ŝe najlepiej jest pracować zadaniowo, by był wówczas w Urzędzie 
gdy jest taka potrzeba. Gro spraw  załatwimy sami. Jest  z nim umowa i jeŜeli jest taka 
potrzeba to on przyjeŜdŜa. 
 
Przewodniczący Komisji – skoro to nie obciąŜą budŜetu to zawrzeć w umowie zapis by  
przynajmniej 1 dzień w miesiącu  był w Urzędzie Gminy. 
 
Pan Andrzej Kowalczuk – przeraŜające są kredyty , czy będzie płynność, jak to będzie 
wszystko wyglądało  , byśmy nie mieli z tym problemu. 
 
Skarbnik Gminy – mamy wieloletnią prognozę finansową  pozytywnie zaopiniowana przez 
RIO. 
 
Komisja  bardzo szczegółowo przeanalizowała wykaz planowanych inwestycji gminnych. 
 
Pan Andrzej Kowalczuk – uwaŜam, Ŝe  naleŜałoby przyjrzeć się  czynszom mieszkaniowym 
i podwyŜszyć stawki. 
Odwodnienie ul. Lubelskiej i Osiedlowej - trzeba coś z tym zrobić, gdyŜ na kaŜdym zebraniu 
ludzie plują w oczy. 
 
Komisja przedyskutowała temat odwodnienia tych ulic oraz całego nowego osiedla. 
 
Pan Wójt potwierdził konieczność wykonania tego zadania. 
Sprawa ORLIKA – co do potrzeby budowy to jest jasność, naleŜy podwyŜszyć wydatki na ten 
cel. 
Z programu Odnowa i rozwój wsi będziemy występowali o  środki  na  świetlice w 
Brzezinach, Wólce Komarowskiej i śulinakch , tutaj teŜ  moglibyśmy  ująć  urządzenie 
strychu na remizie w Komarówce Podl.  Jeśli chodzi o Derewiczną i Brzozowy Kąt   to na 
doposaŜenie świetlic  będziemy ubiegali się z małych projektów. 
Fundusz sołecki Komarówki P. 23 tys. zł. – przeznaczyć jako wkład własny gminy przy 
składaniu wniosku. W planie budŜetu ująć 50 tys. zł. na ten cel i zakwalifikować to jako 
inwestycję. 
Proponuję zdjąć trochę środków z Biblioteki i GCK. 



Skarbnik Gminy poinformowała iŜ budŜet  Biblioteki opiewa na kwotę 92 tys. zł., zaś GCK 
na 125 tys. zł. i w większości to są środki  przeznaczone na wynagrodzenia , niewielką 
działalność i jeśli chodzi o Bibliotekę to na zakup księgozbioru  jak równieŜ 10 tys. zł. na 
wkład własny na projekt. 
W GCK moŜna ograniczyć trochę wydatki na organizacje imprez. 
 
Wójt Gminy – uwaŜam, Ŝe z GCK moŜna zdjąć  20 tys. zł., gdyŜ  nie będą wypłacane pobory 
pracownikowi zatrudnionemu na ¾ etatu przebywającemu na urlopie wychowawczym  i nikt 
nie będzie zatrudniony na umowę na czas określony tylko Pani dyrektor będzie posiłkowała 
się  staŜystkami. 
Co do Biblioteki – teŜ uwaŜam, Ŝe moŜna zdjąć  10 tys. zł. 
Potrzebujemy jeszcze środków na straŜe  - ok. 30 tys. zł. – 20 tys. zł. na  Brzozowy Kąt  i  
10 tys. zł. na Woroniec. 
Proponuje zdjąć z GOPS 30 tys. zł.  z przeznaczeniem na ten cel ale ze świadomością, Ŝe 
jeŜeli zaistnieje taka potrzeba  to będziemy musieli im dołoŜyć- byśmy pamiętali, Ŝe Pani 
Kierownik  złoŜyła zapotrzebowanie na więcej ale myśmy  zmniejszyli środki. 
Mamy uchwałę z 2009 roku w sprawie wysokości ekwiwalentu  pienięŜnego dla członka 
ochotniczej straŜy poŜarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 
poŜarniczym  organizowanym przez Państwową StraŜ PoŜarną lub gminę i proponuję  
zawrzeć  w niej punkt  o ustaleniu ekwiwalentu pienięŜnego  za udział w działaniu 
ratowniczym, organizowanym przez Wójta Gminy przy likwidacji miejscowych zagroŜeń 
nieprzejezdności  dróg gminnych w okresie intensywnych opadów śniegu w kwocie 
odpowiadającej 1/200 przeciętnego wynagrodzenia. 
Będzie to kwota  16 zł. za godzinę. 
Chciałbym teŜ poruszyć sprawę  budynku starej mleczarni w Przegalinach DuŜych , jest to 
własność Skarbu państwa więc musiałby uwłaszczyć to Starosta i nam przekazać. 
Wziąć ten budynek to nie ma sprawy ale potem trzeba go remontować, musimy więc 
zdecydować, czy chcemy go czy teŜ nie. 
Musimy teŜ mieć na uwadze potrzebę remontu budynku w Przegalinach Małych – moŜemy 
starać się o środki z Odnowy wsi ale dopiero w 2012 roku. 
Czeka nas teŜ wydatek  na zmianę planu zagospodarowania przestrzennego gminy, 
potrzeb mamy wiele ale musimy myśleć o wszystkim. 
 
 Komisja pozytywnie zaopiniowała proponowane zmiany budŜetu gminy na 2010 rok – 

głosowano  - 4 za. 

Projekt budŜetu gminy na 2011 rok – opinia pozytywna – 4 za. 

Projekt uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu  pienięŜnego dla członka ochotniczej 

straŜy poŜarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu poŜarniczym  
organizowanym przez Państwową StraŜ PoŜarną lub gminę  - opinia pozytywna – 4 za. 
 

Komisja  przygotowała plan pracy na 2011 rok. 
 
 Na tym protokół  zakończono i podpisano. 
 
 Protokolant      Przewodniczący Komisji 
 
         Wiesława Troć          Tomasz Weremczuk 
 
 
 


